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Abstract (en)
[origin: WO2023017024A1] The invention relates to a method for applying a decoration and a surface structure to a carrier material and to a device
which is suitable for this. According to the method, a carrier material (10) or at least one decorative paper is printed with a decoration and a file for
the surface structure is created from the digital image data of the decoration. Furthermore, at least one layer of resin (20) is applied to the printed
carrier material or to at least one overlay (40), wherein the distribution of the resin is predetermined by the file for the surface structure and is
therefore dependent on the printed decoration. The at least one resin layer is then pressed with the carrier material using a structured press plate
(30), or the at least one overlay, the at least one decorative paper and a carrier material are pressed using a structured press plate. In both cases,
the structure (31) of the press plate is predetermined by the digital data in the file for the surface structure and is therefore also dependent on the
printed decoration. Using the method according to the invention, a surface structure is formed on the carrier material that is synchronous with the
applied decoration.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zum Aufbringen eines Dekors und einer Oberflächenstruktur auf ein Trägermaterial und eine dafür geeignete
Vorrichtung. Verfahrensgemäß wird ein Trägermaterial oder mindestens ein Dekorpapier mit einem Dekor bedruckt und eine Datei für die
Oberflächenstruktur aus den digitalen Bilddaten des Dekors erstellt. Weiterhin wird mindestens eine Schicht eines Harzes auf das bedruckte
Trägermaterial oder auf mindestens ein Overlay aufgetragen, wobei die Verteilung des Harzes durch die Datei für die Oberflächenstruktur
vorgegeben wird und damit von dem aufgedruckten Dekor abhängt. Anschließend wird die mindestens eine Harzschicht mit dem Trägermaterial
mit einem strukturierten Pressblech verpresst oder das mindestens einen Overlay, das mindesten eine Dekorpapier und ein Trägermaterial werden
mit einem strukturierten Pressblech verpresst. In beiden Fällen wird die Struktur des Pressblechs durch die digitalen Daten der Datei für die
Oberflächenstruktur vorgegeben und ist damit ebenfalls von dem gedruckten Dekor abhängig. Mit dem erfindungsgemäßen Verfahren wird eine
Oberflächenstruktur auf dem Trägermaterial ausgebildet, die synchron zu dem aufgebrachten Dekor ist.
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